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Betreft: Bakkerstraat 8 Vianen   

 
Geachte college, geachte raadsleden, 
 

Het pand Bakkerstraat 8 in Vianen is in 1756 gebouwd als synagoge. In 1922 is 
het gebouw verkocht aan de Nederlandse Protestanten Bond en als kerk in 

gebruik genomen wat het tot vorig jaar is geweest. Het laatst van Het Hervormd 
comité. Tot vorig jaar, dus ruim 250 jaar heeft het onafgebroken als synagoge of 
kerk dienst gedaan.  

En nog heeft het volgens het Bestemmingsplan Binnenstad van 1985 en 2013 de 
bestemming “Bijzondere ruimte” even als de Grote Kerk en de R.K Kerk. 

Deze bestemming zal dus in acht genomen moeten worden en kan niet 
geruisloos in een kantoorruimte omgezet worden.  
Het pand en interieur zijn Rijksmonument. 

De Historische Vereniging  Het Land van Brederode heeft al in mei 2018 als 
toehoorder op de tribune van de Erfgoedcommissie, zonder spreekrecht, kennis 

genomen van een plan tot verbouwing. De gedelegeerde van Dorp Stad en Land 
benadrukte toen dat het hier om een bijzonder monument ging waarvan het 
interieur en de banken behouden dienden te worden. 

In mei constateerde de Werkgroep Stadsherstel dat er puinbakken voor het pand 
stonden en allerlei, houtfragmenten, stenen, zand en zelfs botten werden 

aantroffen. 
Reden om een brief met onze verontrusting te sturen aan B&W en de Raad 
alsmede een mail aan de beleidsambtenaar monumenten en de 

bouwtoezichtambtenaar. Van de beleidsambtenaar monumenten kregen wij per 
omgaande bericht dat zij er niets aan kon doen omdat het buiten haar 

bevoegdheid lag en geen inzicht in de vergunning verlening had. De ambtenaar 
bouwtoezicht was met vakantie.  

Medio juni ontvingen wij van de heer M. Leenders casemanager een uitgebreide 
brief over de gang van zaken, bijgevoegd was de brief uit september 2018 met 
de voorwaarden waaronder enig voorbereidend werk mocht worden verricht.  
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Punt 5 van de nadere afspraken is: Tijdens de werkzaamheden aan de vloer 
wordt er een afspraak gemaakt met de erfgoedcommissie om deze te komen 

inspecteren. Op dat moment worden nadere afspraken gemaakt. En punt 9: bij 
de werkzaamheden aan de vloer mag de vaste grondslag niet geroerd worden, in 

verband met de archeologische waarde. 
 
De heer Leenders schrijft verder dat de erfgoedcommissie door de eigenaren niet 

gewaarschuwd is en dat  de collega’s zijn gaan kijken en constateerden dat de 
vloer en de ondergrond al verwijderd waren. 

In onze brief van 3 juli aan B&W en Raad hebben wij onze verontwaardiging over 
voorgaande gang van zaken geschreven. Op 15 augustus ontvingen wij een 
antwoord op onze brief met als voornaamste excuusargument de overgang naar 

de gemeente Vijfheerenlanden en verder de belofte dat zulks niet weer zou 
gebeuren. Dezelfde ambtenaar die ons op 3 juni schreef nergens van te weten 

blijkt dat nou juist wel geweten te hebben, want er was een ontwerpbesluit 
genomen op 17 mei 2019 dat ter inzage lag. Dat had men ons per omgaande 
moeten laten weten. 

De definitieve vergunning is op 18 augustus verleend zonder gewag te maken 
van de bijzondere bestemming. 

De voorwaarden van september 2018 was men opeens helemaal vergeten. 
Wij hebben steeds gevraagd om ingrijpen of uitleg en zijn met een kluitje in het 
riet gestuurd. 

In de persberichten die verschenen zijn heeft de voorlichtingsambtenaar van de 
gemeente Vijfheerenlanden overigens ook gemeld dat het fout was gegaan en 

beterschap beloofd. 
Wij beschouwen het dan ook als een affront dat de wethouder in de Raad wil 

doen voorkomen dat alles correct is verlopen en er ons van beschuldigt van het 
begin af aan met de erfgoedcommissie om de tafel te hebben gezeten. Wij 
hebben geen enkele keer met de erfgoedcommissie overleg gehad. Het “kleine 

foutje” dat de eigenaren volgens de wethouder gemaakt hebben is nou juist de 
doodzonde waar het om draait. De wethouder had dit kunnen en moeten 

voorkomen. 
Wij zullen de Provinciale  Erfgoedinspectie vragen deze zaak te onderzoeken. 
Verder zijn wij van mening dat er voor de restauratie van dit bijzondere gebouw, 

en vooral het interieur, subsidie door de gemeente moet worden verleend. Dat 
had vorig jaar al ingezet moeten worden onder begeleiding van de 

erfgoedcommissie en de daarvoor aangestelde ambtenaren. Maar dat kan dus 
nog. Daar kan de wethouder zich sterk voor maken en laten zien dat de 
bescherming van de monumenten in goede handen is. 
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